
Összehasonlító gyorselemzés a hazai ebtörzskönyvezés és a pumi tenyésztés számainak 

összefüggéseiről. 

 

 

Amint a lenti ábrán látható és sokak által ismert, a törzskönyvezett kutyák száma drámai 

csökkenésnek indult a kétezres évek közepétől, számos, a jogi környezet bizonytalanságából adódó 

okból kifolyólag. Természetesen ez alól nem volt kivétel a pumi sem, néhány kiugró évtől eltekintve. 

2007-es bázishoz mérve 2018-ban a MEOESZ 63%-án állt a létszámnak, a pumi esetében ez 69%, 

tehát a nagy átlaghoz képest némileg jobb növekedést produkált a fajta. 

 
adatok: fci.be , grafikon: Dr.Herceg Róbert 

 Egyesületünk vezetése 2014 óta azon dolgozik, hogy megállítsa a csökkenést, és megfordítsa a 

tendenciát. A dolog természetéből adódóan éveken áthúzódó vizsgálatokkal lehet csak kimutatni a 

folyamatokat, hiszen a megszületett kutyáknak el kell érni a tenyészérettséget, minősítést kell 

szerezniük, és ezután vehetnek részt a tenyésztésben. Ezért vizsgáltuk a tenyészszemlén részt vett 

kutyák számának alakulását, összefüggésben az előző két évben született egyedek számával. 
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A tenyészszemlét részt vett kutyák számának alakulása:  

 

2014 - 35 

2015 - 38 

2016 - 28 

2017 - 30 

2018 - 44 

2019 - 54 

A résztvevő kutyák száma egyértelmű emelkedést mutat, amelynek egyenes következménye a 

születési számok növekedése, hiszen a tenyészminősítést szerzett kutyák általában egy éven belül 

tenyésztésbe kerülnek. 

Látható, hogy részben a jogi környezet tisztázódásának következményeként a jövőt tervező 

tenyésztői munka újra létjogosultságot nyert, és a felelős tenyésztők elképzeléseik, tenyésztési 

programjuk megvalósításán tudnak dolgozni.  

A fentiek pozitív és előremutató változást ígérnek a fajta jövője szempontjából, igazolva az eddig 

végzett munka létjogosultságát és sikerét. 

 

Budapest, 2019. november 18. 
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